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صفحه 4 را بخوانید

افزايش مشکلات مستاجران و بی خانمان ها 

بهار ساخت وساز مسکن ملی
 به زمستان بندرعباس نرسید

فروشی
یک باب منزل ویلایی به متراژ 150 متر در محدوده

 میدان شاه حسینی دارای برق سه فاز و سند تک برگ
 به فروش می رسد .
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رهبر معظم انقلاب در ديدار هزاران نفر از مداحان اهل بیت)ع( و شاعران آيینی تاکید کردند 

صفحه 1 را بخوانیدحضرت زهرا)س(؛ پایه گذار جهاد تبیین

آیا قدرتی بالاتر از استاندار در استان وجود دارد که توانسته بر روند طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس 
تاثیر بگذارد ویا مدیران استان همراهی لازم را ندارند ویا...؟ 

جناب آقای مهندس  رضا مهرانی

پرسنل شرکت تولید نیروی برق بندرعباس

 بدینوسیله انتصاب جنابعالی را به عنوان مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق منطقه 
غرب کشور که نشان از شایستگی، تعهد و کارآمدی بوده را تبریک و تهنیت عرض می نماییم.

 گروه خبر// رئیــس اداره راهداری شهرســتان میناب از 
بهره برداری از 14 کیلومتر راه روســتایی آسفالت شده در 

شهرستان میناب تا پایان سال خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا، عباس شبانی، رئیس اداره راهداری 
شهرستان میناب گفت: بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته 
احداث و توســعه راه های روســتایی مناطق کمتر برخوردار 

و روســتایی بالای ۲۰ خانوار به اداره راهداری وحمل و نقل 
شهرستان میناب ابلاغ شد.شبانی تاکید کرد: برای شهرستان میناب 
آسفالت ۲7 کیلومتر راه روستایی مقرر شد که از این مقدار، 14 
کیلومتر آن زیر سازی شــده و آسفالت شده است.رئیس اداره 
راهداری شهرستان میناب تاکید کرد: عملیات آسفالت آن دسته 
از راه های روســتایی که زیر ســازی آنها قبلًا انجام شده است 

نیز آغاز شــده و به لطف الهی تا پایان ســال به اتمام می رسد.
وی رفع مشــکلات مردم در مناطق روستایی را از اولویت های 
اصلی برشمرد و یادآور شد: حرکت هم افزا و تلاش هماهنگ 
کلیه دستگاه های اجرایی تاثیر بسزایی در افزایش اشتغال، تسهیل 
حمل و نقل محصولات کشــاورزی و تسریع در توسعه سایر 
زیرساخت های بخش روستایی استان هرمزگان خواهد داشت.

تا پايان سال صورت می پذيرد؛ 

بهره برداری از ۱۴ کیلومتر راه روستایی در میناب 

گروه خبر // رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز 
در دیــدار هزاران نفر از مداحــان اهل بیت)ع( و 
شاعران آیینی، حضرت فاطمه زهرا)س( را پایه گذار 
جهاد تبیین خواندند و تأکیــد کردند: مداحان و 
ستایش گران مکتب اهل بیت با تأسی به این سنت 
نورانــی و درس بزرگ فاطمی، جهاد تبیین را با دو 
شاخص »توانایی برانگیختن دل ها و حرکت آفرینی« 
و »جهت گیری درست و دقیق« وظیفه اصلی خود 
بدانند و در مسائل و قضایای مهم روز مانند انتخابات 

به مجاهدت و روشنگری بپردازند.
   بــه گزارش پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام معظم 
رهبری ؛ حضرت آیت الله خامنــه ای با تبریک عید 
سعید ولادت حضرت صدیقه طاهره)س(، میلاد امام 
خمینی را به عنوان پرچمــدار جهاد فاطمی تبریک 
گفتند و در ســالروز شهادت ســردار سلیمانی، یاد 
»حاج قاسم« را گرامی  داشتند.ایشان »جهاد تبیین« 
را از خصوصیات بسیار برجسته حضرت فاطمه)س( 
برشمردند و با اشاره به خطبه های مشهور آن حضرت 
گفتند: انتظام فکری، منطق قوی، استحکام لفظ، زبان 
فاخر و زیبایی های ادبی، خطبه های مملو از معارف و 
حقایق حضرت صدیقه کبری)س( را هم ردیف بهترین 
خطبه های نهج البلاغه قرار داده و بزرگان اهل بلاغت 
را به حیرت انداخته اســت.رهبر انقلاب با اشاره به 
ادامه سنت پرعظمت جهاد تبیین در زبان ائمه اطهار 

و خطبه های اهل بیت و نیز اشعار شاعران درجه یک 
عرب زبان، افزودند: در تداوم این مسیر، در دوران ما 
امام خمینی پرچم جهاد تبیین را برافراشت و با زبان 
و منطق و برانگیختن ملت، حکومت فاســدِ ننگینِ 
دیکتاتوریِ سلطنتیِ ارثی را ازاله و حکومت مردمی 
و اســلامی را برپا کرد که این واقعه تاریخی، اهمیت 
و ظرفیت بی مانند »جهاد تبیین« را آشــکار می کند.
حضرت آیــت الله خامنه ای جایگاه و ظرفیت حقیقی 
مداحی را ادامه دادن راه منورِ مجاهدانِ عرصه تبیین از 
زمان ائمه تاکنون دانستند و گفتند: هنر مداحی و مقوله 
هیأت که محورش مداح اســت و واعظ نیز در کنار 
او، جزو مهمترین بخش های قدرت نرم جامعه اسلامی 
است.ایشــان قدرت نرم را نافذتر و موثرتر از قدرت 
سخت خواندند و گفتند: به همین علت است که امریکا 
با وجود همه سلاح های پیشرفته، در عرصه هایی مانند 
رســانه،  هنر، ادبیات و سینما بیشترین سرمایه گذاری 
را می کند.رهبر انقلاب اثر قدرت سخت را مقطعی و 
از بین رفتنی برشــمردند و با اشاره به فرار مفتضحانه 
امریکا از افغانستان و نفرت عمیق مردم عراق از کاخ 
سفید، افزودند: قدرت سخت نتوانست حضور آمریکا 
را در این دو کشــور ماندگار و موفق کند اما قدرت 
نرم توانسته است گروهی بظاهر در اقلیت مانند مردم 
فلسطین را در کانون توجه دنیا قرار دهد که این، بخاطر 
مظلومیت، صبوری و ایستادگی مردم فلسطینی است.

ایشان معارف اسلامی، منطق قرآن و »معارف، مصائب 
و تاریــخ اهل بیت« را محتــوای اصلی کار مداحی 
برشــمردند و گفتند: توقع این است که این محتوا با 
بهترین زبان و بهترین شیوه و با همان خصوصیاتی که در 
تاریخ جهاد تبیین وجود داشته، به مردم ارائه شود.رهبر 
انقلاب، تکیه جمهوری اسلامی به قدرت نرم را راهبرد 
اصلی کشور در 4۵ ســال اخیر خواندند و گفتند: به 
»داشتن تسلیحات پیشرفته منطبق با نیاز کشور و موثر 
در مقابل توانایی دشمنان«، باور داریم اما اعتقاد عمیق 
داریم که قدرت نرم یعنی »تســلیحات فکری، زبانی 
و منطقی« قوی موثرتر اســت و باید گسترده تر شود.

رهبر انقلاب، »توانایی برانگیختن و ایجاد حرکت« و 
»هدف گیری درست و دقیق« را دو شاخص مهم برای 
سنجش جهاد تبیین دانستند و گفتند: در جهاد تبیین 
علاوه بر قدرت تکان دادن دل ها و حرکت آفرینی، دقت 
در هدف گیری خیلی مهم است چرا که گاهی مثلًا در 
شرایط نیاز دنیای اسلام به اتحاد، بی دقتی باعث ایجاد 
اختلاف و شکاف می شود.ایشان با تحسین رشد علمی 
جامعه مداحان در مقایسه با گذشته، مداحان را به دقت 
در فهم عمیق و بیان معارف دینی توصیه مؤکد کردند 
و افزودنــد: جامعه مداحی امروز جامعه ای بلندمرتبه 
و متعالی اســت و انتظــار از آن، انتقال دقیق معارف 
دینی با ابراز بسیار ممتاز مدح و مرثیه است.حضرت 
آیت الله خامنه ای مداحان را به انس مضاعف با کتب 

حدیث، خطبه های معارفی و حرکت آفرین نهج البلاغه 
و دعاهای صحیفه ســجادیه فراخواندند و گفتند: در 
صحیفه سجادیه که پدیده ای عجیب در مکتب اهل بیت 
است، امام سجاد علیه السلام، برای مرزداران اسلام دعا 
می کنند که امروز مرز و نبض تپنده دنیای اسلام »غزه« 
است.ایشان افزودند: مردم غزه امروز نه فقط در برابر 
رژیم صهیونیستی بلکه در مقابل دنیای کفر و طاغوت 
و استکبار و آمریکا ایستاده اند و اینکه رئیس جمهور 
آمریکا صریحاً می گوید من صهیونیست هستم، یعنی 
همان خباثت و اهداف پلید صهیونیســت ها در او نیز 
وجود دارد.رهبر انقلاب یکی از وظایف مجاهدان تبیین 
را شناخت و تبیین مسائل روز از جمله مسئله غزه و 
دشمنی های بدخواهان دانستند و افزودند: باید در مقابل 
تبلیغات دروغین آمریکا و دنباله روهای آن علیه اسلام 
و نظام اسلامی سینه سپر کنیم.ایشان انتخابات پیشِ 
رو را عرصه مهم دیگر برای جهاد تبیین خواندند و با 
تأکید بر ضرورت نقش آفرینی در مقابل یأس پراکنان 
و القاءکنندگان بی فایده گــی انتخابات گفتند: برخی 
می خواهند انتخابات و حضور مردم که اثبات تحقق 
مردم ســالاری دینی است ضعیف و نامناسب باشد تا 
حرف و ایده امــام بزرگوار و وعده الهی دروغ درآید 
که در مقابل این حرکت خصمانه، مجاهدان تبیین باید 
با بیان حقایق بایســتند و به وظیفه خود عمل کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: انتخابات یک 

وظیفه است و هر کســی با انتخابات مخالفت کند با 
جمهوری اسلامی و اسلام مخالفت کرده است.ایشان، 
تبدیل نقــاط قوت نظام به نقطه ضعــف را از جمله 
شــگردهای بدخواهان ایران برای بدبین کردن مردم 
بــه نظام و ناامید کردن آنها از آینده خواندند و گفتند: 
یکی از نقاط قوت نظام اسلامی مبارزه با فساد است 
اما به محض آنکه فسادی در جایی ظاهر می شود و 
دولت و مسئولان قضایی و دیگر بخش ها آن مقابله 
می کنند، عده ای می گویند فساد وجود دارد؛ بله فساد 
وجود دارد اما نقطه ضعف، تحمل فساد و کمک به آن 
است و مبارزه با فساد، نقطه قوت است.رهبر انقلاب 
سیره امام بزرگوار را ایستادن صریح و بی ملاحظه در 
مقابل القائات خصمانه و بیان روشن مطالب برای مردم 
دانستند و خاطرنشان کردند: امام با این روشنگری ها 

توانست پایه های نظام اسلامی را به نحوی مستحکم 
کند که تا امروز نظام بر همان پایه ها ایستاده و مرتفع 
شــده و در آینده هم ارتفاع بیشتری پیدا خواهد کرد.
ایشان ملت ایران را دوســتدار استقلال، پیشرفت و 
عزت ملی و منزجر از فخرفروشــی آمریکایی ها و 
دنباله روی از آنها دانستند و گفتند: علت ایستادن مردم 
پای جمهوری اسلامی علاقه مندی آنها به این ارزش ها 
است. این راه، راه خدا است و هیچ قدرتی قادر به عقب 
راندن مردم از حرکت در آن نیست.در ابتدای این دیدار 
هشــت نفر از حاضران، آقایان احمد واعظی، مجتبی 
رمضانی، محسن عراقی، سید حجازی از لبنان، محمد 
رســولی، طاهر قلندری، امیر کرمانشاهی و علی اکبر 
حائری به شعرخوانی و سرودخوانی در مدح اهل بیت 

عصمت و طهارت پرداختند.

رهبر معظم انقلاب در ديدار هزاران نفر از مداحان اهل بیت)ع( و شاعران آيینی تاکید کردند 

حضرت زهرا)س(؛ پایه گذار جهاد تبیین
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گروه خبر// مدیر بنادر و دریانوردی غرب 
هرمزگان، میزان تخلیــه و بارگیری انواع 
کالاهای نفتی و غیرنفتی از ابتدای ســال 
جاری تا پایان آذرماه امسال در بنادر غرب 
این استان را بیش از 9 میلیون و 624 هزار 

تن اعلام کرد.  
   بــه گزارش خبرنــگار دریا، »مرتضی 
سالاری« در تشریح عملکرد 9 ماهه بنادر 
غرب این استان اظهار داشت: در این بازه 
زمانی در مجموع 9 میلیون و 6۲4 هزار و 
473 تن کالای نفتی و غیرنفتی با تخلیه و 
بارگیری شد که از این میزان، پنج میلیون 
و 143 هــزار و 499 تــن به جابه جایی 
کالاهای غیرنفتی اختصاص داشت.   وی 
با بیان اینکه در این مدت نیز چهار میلیون و 
48۰ هزار و 974 تن کالاهای نفتی جابه جا 
شده است، از صادرات پنج میلیون و 33۲ 
هــزار و 7۵1 تن انواع کالا از بنادر غرب 
دریانوردی غرب  و  بنــادر  خبرداد.مدیر 
هرمزگان گفت: از مجموع صادرات نفتی و 
غیرنفتی انجام شده، ۲ میلیون و 6۵4 هزار 

و 667 تن با مربوط به صادرات غیرنفتی و 
۲ میلیون و 678 هزار و 84 تن به صادرات 
نفتی اختصاص دارد. ســالاری افزود: از 
مجموع عملیات انجام شده، سه میلیون و 
3۰9 هزار و ۵73 تن فرآورده های نفتی و 
غیرنفتی به صورت رویه کابوتاژ )حمل و نقل 
ساحلی( جابه جا شد که از این میزان یک 
میلیون و 8۰۲ هزار و 7۲۵ تن مربوط به 

فرآورده های نفتی بوده است.  
* ترانزیت بیش از 143 هزار دســتگاه 

خودرو از بندرلنگه به آسیانه میانه  
  وی در بخش تشریع عملکرد ترانزیت کالا 
در 9 ماهه امســال نیز گفت: در این مدت 
حجم ترانزیت کالاهای نفتی و غیرنفتی که 
عمده آن محموله خودرو بوده به 3۲۲ هزار 
و 683 تن رســید که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشــته، ۲6 درصد افزایش 
داشته و بنادر غرب توانست جایگاه سوم 
این بخش از عملیات حمل و نقلی در سطح 
بنادر ایران را به خود اختصاص دهد. مدیر 

بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان، میزان 
ترانزیت خــودرو را نیز 143 هزار و 83۲ 
دســتگاه خودروی با ۲1 درصد افزایش 
اعــلام کرد و ادامــه داد: تخلیه این تعداد 
خودروی ترانزیتی توسط ۲ هزار و 148 
فروند شــناور فلزی انجام و پس از انجام 
تشــریفات گمرکی به مقاصد کشورهای 

عراق و آسیای میانه بارگیری شدند.  
* افزایش 30 درصدی تخلیه و بارگیری 

کانتینر یخچالی 
   ســالاری در بخش دیگری به عملکرد 
9 ماهه امسال بخش کانتینری اشاره و بیان 
 TEU 36۲ کرد: در این مدت 134 هزار و
کانتینر یخچالی با تناژ یک میلیون و 39۰ 
هزار و 6۵ تن در بنــادر غرب هرمزگان 
تخلیه و بارگیری شد که 3۰ درصد افزایش 
به ثبت رسید.  وی همچنین حجم صادرات 
کانتینر یخچالی از طریق بنادر غرب استان 
هرمزگان در مدت یاد شــده را 67 هزار و 
TEU 181 بــا تناژ 69۵ هزار و 3۲ تن 

اعلام کرد.  
*  ترابری ایمن بیش از 640 هزار مسافر  
  مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان 
در تشــریح کارنامه 9 ماهه مسافری این 
بنادر گفت: در این مدت 64۰ هزار و 747 
مسافر در در مسیرهای دریایی داخلی از 
بنادر لنگه، آفتاب و چارک به مقصد کیش، 
ابوموسی و سایر جزایر خلیج فارس جابه جا 
شدند که در این بخش 3۰ درصد افزایش 
به ثبت رسیده است. سالاری اضافه کرد: 
در بخش ترابری سفرهای بین المللی نیز، 
19 هزار و ۲86 نفر مسافر به مقصد بنادر 
کشور امارات متحده عربی جابه جا شده اند 
که در همسنجی با مدت مشابه سال قبل 13 

درصد افزایش داشته است. 
*  نجات جان 165 نفر در 9 ماهه امسال 

   بــه گفته وی؛ از ابتدای ســال جاری تا 

پایان آذرماه امسال، ۲6 هزار و 897 فروند 
شناور  با افزایش 16 درصدی در آب های 
حوزه اســتحفاظی غرب استان پهلودهی 
شده است. مدیر بنادر و دریانوردی غرب 
هرمزگان ادامه داد: مرکز جستجو و نجات 
دریایی)MRCC( بنادر غرب استان نیز 
در راســتای اعمال وظایف حاکمیتی در 
9 ماهه امســال با دریافت ۲4 پیام اولیه و 
9۰ عملیات جســتجو و نجات، موفق به 
نجات جان 16۵ نفر شــد.   گفتنی است؛ 
اداره بنادر و دریانوردی بندرلنگه به عنوان 
هسته مرکزی بنادر غرب استان هرمزگان با 
پوشــش بر 1۰ بندر تجاری و مسافری و 
نظارت بر46 سازه دریایی و پشتیبانی نیمی 
از جزایر کشور، همچنین در برگیری 6۰۰ 
کیلومتر مرز دریایی از نقاط مهم مدیریت بر 

سواحل کشور است.

گروه خبر// نشست تبیین اقدامات سردار شهید 
حاج قاسم ســلیمانی در کشور و امت اسلامی با 

سخنرانی سردار ترابی برگزار شد.
   به گزارش خبرنــگار روزنامه دریا؛ با حضور 
عباس اکبــری مدیرکل تامین اجتماعی اســتان 
هرمزگان و جمعی از کارکنان این نهاد، نشســت 
تبیین اقدامات سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
در کشور و امت اسلامی با سخنرانی سردار ترابی 
برگزار شد.مدیرکل تأمین اجتماعی هرمزگان در 
این نشست گفت: سردار سلیمانی از ماندگارترین 
افرادی اســت که کارهای زیــادی برای امنیت 
کشور انجام داده اســت.عباس اکبری افزود: این 
اقدامات باید در جامعه تبیین شــود تا همه مردم 
با مکتب شهید سلیمانی آشنایی پیدا نمایند. اکبری 
با تبریک میلاد حضرت فاطمه زهرا)س( و روز 
مادر اظهارداشت: زنان جامعه ما باید از این بانوی 
بزرگوار الگو بگیرند و رفتار و کارهای ایشان را در 

زمینه های گوناگون به کار ببرند. در ادامه سردار 
رضا ترابی فرمانده سابق سپاه امام سجاد)ع( استان 
هرمزگان، از رزمندگان گرانقدر دوران دفاع مقدس 
و از نیروهای تحت فرماندهی سردار حاج قاسم 
سلیمانی درباره این شهید بزرگوار عنوان کرد: یکی 
از افتخارات من این اســت که مدتی را در دوران 
دفاع مقدس و بعد از جنگ تحمیلی به عنوان یک 
ســرباز در خدمت حاج قاسم بودم. سردار ترابی 
بیان کرد: ســردار سلیمانی همیشه دوست داشت 
با لفظ حاج قاســم که در دوران جنگ او را صدا 
می کردند مورد خطاب قرار گیرد. وی با بیان اینکه 
شهید سلیمانی مرد کار و عمل بود خاطرنشان کرد: 
حاج قاســم مرد کار و جهاد بود و نمی خواست 
گزارش کار بدهد و اهل فیلم بازی کردن هم نبود 
و فقط می خواست برای رضای خدا و برای مردم 
کار کند. ترابی اظهار کرد: الفاظی مانند سردار دلها 
و برای حاج قاســم بعد از شهادت ایشان بر سر 

زبان ها افتاد اما حاج قاســم از زمانی که فرمانده 
ما شد در دل ما نفوذ کرد و هرچه به پیش رفتیم 
دیدیم که او فرمانده قابل و لایقی است.این رزمنده 
دوران دفاع مقدس گفت: نباید درباره حاج قاسم 
به گونه ای سخن به میان آورده شود که او را دست 
نیافتنی برای جوانان نشان دهیم در صورتی که او 
یک فرد عادی بود که خداوند به او عزت داد که به 
این جایگاه برسد.ترابی خاطرنشان کرد: وقتی که 
می گوییم حاج قاسم برای خدا و مردم کار می کرد 
نمونه آن را در سیل نوروز سال 98 در خوزستان 
می بینیم که چگونه بی ادعا به کمک مردم این استان 
می رود.وی با اشاره به اینکه حاج قاسم فرمانده ای 
نبود که از دور فرماندهی کند بیان کرد: در دوران 
دفاع مقدس حاج قاسم همیشــه در خط مقدم 
حضور داشت و نیروهای خود را هدایت می کرد 
و نمونه آن در عملیات کربلای1 بود که پیش از 
آغاز عملیات در خط مقدم حضور داشــت و تا 

پایان عملیات نیز در آنجا ماند و نیرو را هدایت 
می کرد.فرمانده ســابق سپاه امام سجاد)ع( استان 
هرمزگان با بیان اینکه در جای جای دفاع مقدس 
حاج قاسم حضور داشــت ادامه داد: حاج قاسم 
قرار بود به دســت خبیث ترین عنصر روی زمین 
 شهید  شود و همین اتفاق نیز افتاد وگرنه در دوران 
دفاع مقدس، در زمان حمله طالبان به افغانستان و 
یا در سوریه و عراق و مبارزه با داعش باید شهید 
می شد و هیچ کدام از اینها در قواره ای نبودند که او 
را به شــهادت برسانند. وی در پایان و در جلسه 
پرسش و پاسخ با کارکنان اداره کل تامین اجتماعی 
با اشاره به تشکیل نیروی قدس در سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی بیان کرد: ماموریت اصلی نیروی 
قدس سپاه دفاع از انقلاب اسلامی و تامین امنیت 
کشور در خارج از مرزهای کشور می باشد و امنیت 
کشور در هر جایی خارج از مرزهای کشور اگر به 

خطر بیفتد نیروی قدس به آن ورود می کند.

در 9 ماهه امسال؛

 تخلیه و بارگیری انواع کالا در  بنادر غرب هرمزگان
 از مرز 9.5 میلیون تن عبور کرد

فرمانده سابق سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در جمع کارکنان اداره کل تامین اجتماعی هرمزگان: 

حاج قاسم برای رضای خدا و خدمت به مردم عمل می کرد 

خبری

پنجشنبه 14 دی 1402

21 جمادی الثانی 1445

سال بیست و سوم شماره 4350

معاون پشتیبانی و توسعه منابع انسانی کانون های فرهنگی 
مساجد کشور:

هویت ستاد کانون های مساجد
 با وجود بچه های مسجدی معنا پیدا می کند 

   گروه خبر// معاون پشتیبانی و توسعه منابع انسانی کانون های 
فرهنگی مساجد کشور گفت: هویت ســتاد هماهنگی کانون های 
فرهنگی هنری مساجد با وجود بچه های مسجدی معنا پیدا می کند.

مهدی اله ویردی زاده در دیدار با مدیر و کارکنان ســتاد هماهنگی 
 کانون هــای مســاجد هرمــزگان، پیشــاپیش ســالروز ولادت 
باسعادت حضرت فاطمه )س( را تبریک گفت و اظهار کرد: حضرت 
زهرا )س( الگوی برجسته و شــاخصی برای زنان و مردان در همه 
تاریخ و جغرافیای جهان است.وی با بیان اینکه هویت ستاد هماهنگی 
کانون های فرهنگی هنری مســاجد با وجود بچه های مسجدی گره 
خورده است، افزود: ارتباط بچه های مسجد با ستاد باید به صورت 
منظم برقرار باشد.معاون پشتیبانی و توسعه منابع انسانی ستاد هماهنگی 
کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور در ادامه با قدردانی از همه 
کســانی که در احداث ساختمان ستاد هماهنگی کانون های مساجد 
هرمزگان همکاری داشته اند، گفت: هرمزگان با دارابودن بیش از یکهزار 
کانون با پراکندگی از غرب به شرق به طول هزار و 4۰۰ کیلومتر نیاز 
به فضای مستقل و مناسبی برای ارائه خدمات به بیش از 13۰ هزار 
نفر عضو کانون ها داشت که این مهم محقق شد.اله ویردی زاده با اشاره 
 به اینکه نگاه بروکراسی در ارتباطات اداری در مورد بچه های مسجد 
بی معناست، گفت: نباید فضایی که در ساختار فیزیکی و ستادی ما 
قرار گرفته است توفیق خدمت به بچه های مسجد را سلب کند.وی 
افزود: لذت کار ما زمانی است که محل تردد و رجوع اعضای کانون ها 
باشــیم.به گزارش مهر، اسلام خواجه یی، سرپرست ستاد هماهنگی 
کانون های فرهنگی هنری مساجد هرمزگان نیز گزارش جامع و کاملی 

از عملکرد 9 ماهه ستاد این استان ارائه کرد.

 حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل
 به وسیله آتش باعث انقراض نسل آنان و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

پشت پرده سیاست 

  
رو در رو با رئیس جمهور

»سید ابراهیم رئیسی« برای دومین بار پس از روی کار آمدن دولتش میزبان 
سران احزاب و فعالان سیاسی کشور بود. اولین نشست وی با فعالان سیاسی 
در بهار )اردیبهشت( 14۰1 و در آخرین روزهای ماه مبارک رمضان برگزار 
شد و اکنون دومین نشست در یک شب نیمه سرد زمستانی؛ نشستی داغ و در 
برخی لحظات پرتنش با حضور ۵۰ فعال سیاسی از تمامی طیف های سیاسی 
کشــور که محور اصلی آن انتخابات اسفند 14۰۲ بود. این نشست که قرار 
بود 9۰ دقیقه باشد، 18۰دقیقه طول کشید و ۲۵ نفر از مهمانان نیز سخنرانی 
کردند.مهمانان از اصلاح طلب، اصولگرا و اعتدالی یک به یک وارد ســالن 
شهید بهشتی نهاد ریاست جمهوری می شدند و پیش از ورود رئیس جمهور 
با یکدیگر مشغول خوش و بش بودند؛ برخی به گرمی با رقبای جناحی شان 
ســلام و علیک می کردند و برخی نیز واکنش هایی ســرد نسبت به یکدیگر 
داشــتند. از اصلاح طلبان افرادی نظیر »مجید انصاری، محمدعلی ابطحی، 
جواد امام، محمد هاشمی، حسین مرعشی، محسن هاشمی، محمد قوچانی، 
الیاس حضرتی، مسعود پزشکیان و ...«، از اصولگرایان »غلامعلی حدادعادل، 
مرتضی آقاتهرانی، صادق محصولی، حمید رسایی، محمدرضا باهنر، اسدا... 
بادامچیان، مالک شــریعتی، ســیدنظام موســوی و ...« و از اعتدالیون نیز 
»محمدباقر نوبخت، علی ربیعی، علی مطهری، قدرت ا... حشــمتیان و ...« 
در این نشســت حضور داشــتند.جدال صادق محصولی با اصلاح طلبان و 
پادرمیانی رئیس جمهور، بیانیه خوانی ســخنگوی جبهه اصلاحات و نحوه 
چیدمان نشستن حضار از جمله حاشیه های این مراسم بود.محسن هاشمی   
رئیس شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی نیز در نقد این که »جلسه 
رئیس جمهور با فعالان حزبی ســالی  یک بار برگزار می شود«، گفت: به نظر 
می رسد، این جلسات بیشتر جنبه تشریفاتی دارد، نه کاربردی. اگرچه نفس 
برگزاری این جلسه خوب بود، اما این که سالی  یک بار ۵۰ نفر را دور هم 
جمع کنند و بگویند هرکس 3 دقیقه صحبت کند، درست نیست. اگر وقت 
بیشتر بود، من پاورپوینت می آوردم و استدلالی صحبت می کردم، اما در آن 
زمان کوتاه نمی شد حرف خاصی زد.به گزارش ایرنا، رئیس جمهور با ذکر 
خاطره ای از اولین ســفر خود به نیویورک، به سخنان یکی از ایرانیان مقیم 
آمریکا اشاره کرد و گفت: »یک جوان ایرانی در نیویورک به بنده گفت »من 
به شما رای دادم، اما وقتی خبر تخلف 9۲ هزار میلیارد تومانی را می شنوم 
سرخورده می شوم«؛ رئیس جمهور سپس تاکید کرد: »من نمی توانستم در 
آن جلســه به این جوان بگویم که این عدد مربوط به این دولت نیســت و 
مربوط به دولت های قبلی اســت، زیرا وظیفه همه ما باز کردن گره ذهنی 
جوانان است، نه کور کردن آن«. رئیسی سپس خطاب به محمدباقر نوبخت 
گفت: »آقای نوبخت بهتر به یاد دارند که زمانی آقای روحانی می گفت خدا 

را شکر کنید که ما جلوی قحطی را گرفتیم«. 

رئیس جمهور در ادامه با تاکید بر این که »وظیفه همه ما حفظ نظام است«، 
گفت: »در اغتشاشــات سال گذشــته به هیچ یک از احزاب و سیاسیون 
از اصلاح طلــب و اصولگرا رحم نکردند و هرکســی را که در داخل نظام 
بود،مورد هتک قرار دادند.« رئیســی آســتانه تحمل دولت سیزدهم در 
مقابل انتقادها را بالا توصیف کرد و گفت: »برخی روزنامه ها اگر هر روز 
دولت را نزنند، روزشان شب نمی شود، اما ما شکایتی نکردیم. اما یکی از 
 ایرانیان مقیم آمریکا به من می گفت برخی روزنامه ها و رسانه ها در ایران 
همانند بی بی ســی خبر و تیتر می زنند؛ گویی می خواهند ریشــه نظام را 

خشک کنند.«
تازه های مطبوعات

صبح نو- طیف عمل گرای اصلاح طلبان، اعتمــاد ملی، کارگزاران و ندای 
ایرانیــان راهی جز جدا کردن مســیر خود از رادیکال هــا ندارند و باید 
به صورت مجزا یا ائتلافی برای کســب کرسی های بهارستان وارد رقابت 
انتخاباتی شوند.مسیر دومی که می توان در این خصوص به آن اشاره کرد، 
ائتلاف مثلث اصلاح طلبان عمل گرا با طیف لاریجانی است که در هفته های 
گذشــته بارها شاهد گمانه زنی های رسانه ای در این خصوص بوده ایم و با 
اظهارات اخیر منصور حقیقت پور، مشاور روحانی حالا یک مقدار دور از 

ذهن به نظر می رسد.
کیهان - حضور برخی دختران جوان با پوشش بسیار وقیح و نامناسب در 
معابر عمومی مثل مترو و... نشــان می دهد که اجیر شده اند یا به خاطر یله 
بودن فضای مجازی فریب خورده اند. بسیاری از افراد با این نوع پوشش 
حتی در منزل شــخصی خود در کنار پدر و برادر خود ظاهر نمی شــوند 
کــه عده ای این گونه بی محابــا در معابر عمومی ظاهر می شــوند. با این 

قبح شکنی های آشکار باید برخورد  شود.
جمهوری اســامی - دولتمردان روســیه به رغم لاف دوستی که با ایران 
می زننــد، در جنگ غزه با ایران صد درصد اختلاف  نظر دارند و با آمریکا 
هم موضع هستند.این مواضع روس ها اگر قابل تامل هستند که واقعاً هستند، 
باید برای مسئولان نظام جمهوری اســلامی پندآموز باشند که تمام تخم 
 مرغ هایشان را در سبد مسکو گذاشته اند و به نصایح خیرخواهان که آن ها 

را به سیاست متوازن در روابط بین الملل دعوت می کنند، بی اعتنا هستند.
اعتمــاد - موارد زیادی از تحقیق و تفحص های مجلس از دســتگاه ها و 
نهادهای خاص به بن بست خورده است یا کسی جرئت نمی کند طرف آن 
دســتگاه خاص برود و حساب کشی کند.به هر شکل نگاه مجلس، نه فقط 
مجلس یازدهم، بلکه غالب مجالس به تحقیق و تفحص، نگاهی سیاســی 
بوده است که در این میان شفافیت و حقیقت توسط سیاسی کاری ذبح شده 

و می شود.

 فرهیختــگان- بر اســاس داده هایی که رســول قبــادی، دانش آموخته 
جمعیت شناســی در اختیار این روزنامه قرار داده و داده های طرح نیروی 
کار سال 14۰1، 1.49میلیون مرد دهه شصتی و 913 هزار زن دهه شصتی 
مجرد )هرگــز ازدواج نکرده( بوده اند. به این معنا که جمعیت مردان مجرد 

متولد دهه 6۰ از زنان متولد دهه 6۰ بیشتر است.
انعکاس

الف نوشت :  استاندار فارس با تاکید بر ضرورت حفظ امانتداری و سلامت 
در فرآیند انتخابات گفت: دو نفر از فرمانداران این اســتان که در فرآیند 
انتخابات پیش رو جانبداری کرده بودند، از کار برکنار شدند. محمدهادی 
ایمانیه با بیان این که به تمام فرمانداران سراســر فارس هشــدار جدی 
درباره برگزاری انتخابات پیش رو صادر شــده است، اظهار کرد: دو نفر 
از فرمانداران استان فارس که در فرآیند انتخابات امسال جانبداری کرده 
بودند، از کار برکنار شدند تا مسئله امانتداری و سلامت انتخابات رعایت 

شود.
تابنــاک خبر داد : عزت ا... ضرغامی گفت:  به دنبال لغو یک طرفه روادید 
ایران برای اتباع 33 کشور، روادید تعدادی از این کشورها نیز به زودی برای 

شهروندان ایرانی لغو خواهد شد.
فرارو نوشــت : انسیه خزعلی معاون زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: 
گاهی اوقــات حجاب و عفاف فقط به زنان و دختــران اختصاص داده 
می شود، در حالی که بخشی از مسئله حجاب مربوط به پسران است و باید 
آموزش لازم در زمینه حفظ حریم به آن ها در مدارس، دانشگاه ها و دوره 
سربازی   داد تا جامعه سالم و عفیف داشت و هر که به خواست خود این 

مسئله را رعایت کند.
نامه نیوز نوشــت :علی محمد نمازی، فعال سیاســی اصلاح طلب و عضو 
شورای مرکزی حزب کارگزاران گفت: »به  رغم فضای سرد انتخاباتی تا 
این لحظــه، اما اگر چند حزب اصلاح طلب و اعتدالی به طور جدی وارد 
انتخابات شوند و البته در دوره تبلیغات انتخاباتی بتوانند خوب عمل کنند، 
می شــود انتظار داشت که حداقل اقلیتی پرقدرت مانند آن چه در مجلس 

پنجم شاهد بودیم، در مجلس دوازدهم تشکیل شود«.
جماران خبر داد: وکیل توماج صالحی گفت: موکلم در پرونده جدیدش 
به یک ســال حبس، دو سال ابطال گذرنامه و شرکت در دوره مدیریت 
 رفتار محکوم شــده است. گفتنی اســت یک پرونده دیگر هم در شعبه 
۲ کیفری اصفهان بابت نشر اکاذیب علیه توماج صالحی در جریان است.

منیبان مدعی شد: محمدرضا عارف از حضور در جلسه روسای احزاب و 
فعالان سیاسی با ابراهیم رئیسی سرباز زد. 

   محلات حاشــیه ای و بافت فرســوده در اســتان هرمزگان 
وشــهر بندرعباس مورد توجه مسئولان قرار ندارد و ساکنان این 
مناطق همواره با مشــکلاتی مواجهند وعزمی هم برای حل آنها 
دیده نمی شــود و به همین دلیل آسیب های اجتماعی نیز در این 
مناطق روزبه روز در حال افزایش است. یکی از مشکلاتی که در 
محلات وجود دارد، کوچه های باریک و تاریک اســت که باعث 
می شود خدمات رســانی در محلات در حوزه های مختلف قفل 
شود.طرح احداث شــبکه جمع آوری فاضلاب همچنان تکمیل 
نشده اســت که دلیل آن هم عدم بازگشایي معابر اعلام شده  که 
تکمیل این طرح را در محلات بندرعباس میسر نکرده است. این 
وضعیت باعث شــده همچنان فاضلاب در برخی کوچه ها روان 
 باشــد و کودکان ونوجوانان در داخل یا کنارش بازی می کنند و 
صحنه های ناخوشایندی را در این مناطق می توان مشاهده نمود. 
در زمان آتش ســوزی، امکان ورود خودروهای آتش نشانی به 
بســیاری از کوچه ها ممکن نیست و این وضعیت باعث می شود 
که برخی منازل و... در آتش ســوزی ها خاکستر شوند و امکان 
خاموش کردن شان وجود ندارد. گاهی نیز امکان ورود آمبولانس 
اورژانس به داخل محلات و برخی کوچه ها وجود ندارد و در زمان 
تهیه گزارش از محلات، ساکنان این مناطق از مواردی می گفتند که 
بیمارشان بدلیل عدم امکان ورود به داخل محله و برخی کوچه ها، 
جان شان را از دست داده اند. از طرفی دیگر برخی از کوچه های 
تنگ و تاریک به پاتوق معتادان، مواد ومشــروب فروشان ، اراذل 
واوباش و... تبدیل شده است و سرنگ های آلوده معتادان نیز در 
کوچه ها ریخته می شود و رهگذران و ساکنان بایستی هر روز این 
وضعیت را مشاهده کنند که سلامت روان شان را تهدید می کند و 
از طرفی کودکان و نوجوانان از مشــاهده این شرایط و وضعیت، 
الگوگیری می کنند و اثرات سوء برآنها می گذارد که اگر بازگشایي 
معابر و انسداد برخی کوچه ها در دستور کار قرار گیرد و از طرفی 
هم پاکسازی محلات بطور مستمر انجام شود، بخش زیادی از این 
مشکلات ازبین می رود. وضعیت محلات بگونه ای است که حتی 
خودروی پلیس نیز نمی تواند وارد بســیاری از کوچه ها شود و 
امنیت را برقرار کند. خودروهــای حمل زباله نیز امکان ورود به 
بسیاری از کوچه ها ندارند وبا گاری و یا دست همچنان زباله ها 
جمع آوری می شوند.درصورتیکه هر سال در هر محله حداقل یک 
بازگشایي معبر انجام می شد، تاکنون بخش زیادی از مشکلات در 
محلات برطرف شده بود. چند ســال قبل ودر دهه9۰ قرار بود از 
کوچه بعثــت۵ خیابان مدرس محله آیت الله غفاری بندرعباس تا 
بلوار مادر بازگشایي معبر انجام شود ویا قرار بود از بلوار جمهوری 
اسلامی به خیابان ۲۰ متری شاهد از داخل محله شیراول بندرعباس 
 و... بازگشــایي معابر صورت گیرد که عملیاتی نشــد که چنین 
وعده هایی در یکی دو دهه اخیر، زیاد به ساکنان محلات داده شده 
و عملیاتی نشده است. بازگشایي معابر باعث افزایش خدمات رسانی 
و ارتقای امنیت و رضایتمندی ساکنان خواهد شد که دستگاه های 
مختلف بایستی یاریگر شهرداری باشند و حتی صنایع و بنگاه های 
اقتصادی نیز می توانند در این بخش در راستای انجام مسئولیت های 
اجتماعی شان مشارکت داشته باشند و این معابر و بلوارها هم به نام 
خودشان نامگذاری شود تا مردم اثرات وجودی صنایع را لمس کنند 
و فقط ترافیک، آلودگی، گرانی مسکن و... سهم مردم از صنایع نباشد. 
با این شرایط ضرورت دارد تدبیری برای مناطق حاشیه ای وبافت 
فرسوده در قطب اقتصاد کشور اندیشیده شود تا ساکنان این مناطق 

رضایت بیشتری را از دولتمردان داشته باشند.
  علی زارعی

نفس محلات حاشیه ای به شمارش افتاده است

سرمقاله

  گروه خبر// رئیس ســازمان مدیریت آرامستان شهرداری 
بندرعباس از بهســازی و نوسازی روشنایی در بلوارها و برج 
نورها در بهشت زهرا)س( خبر داد.  به گزارش خبرنگار دریا؛ 
امید کاردانی در این ارتباط اظهار کرد: تامین روشــنایی محیط 
بهشت زهرا)س( جزو نیازهای ضروری بشمار می رود. وی با 
اشاره به اینکه تامین افزایش روشنایی در راستای بالابردن سطح 
امنیت و صیانت از اموات نقش بسزایی در بهشت زهرا)س( دارد، 
افزود: عملیات بهسازی و نوسازی هفده پایه چراغ روشنایی در 
بلوار ها و ده برج نور در آرامســتان صورت پذیرفته است. این 
مقام مســئول ادامه داد: با توجه به قدیمی بودن چراغ بلوار و 
برج نورها و نامناسب بودن جنس لامپ ها، صد عدد پروژکتور 
ال ای دی که از نظر کیفیت، نوردهی مناســب و صرفه جویی 
در مصرف برق موثر است مورد استفاده قرار گرفته است. وی 
اظهار داشــت: تعداد 46 پروژکتــور ال ای دی در پایه چراغ 
بلوارهای ورودی جنب قطعــات 13،14،1۵،18، مفاخر و از 
ســاختمان اداری تا ساختمان غسالخانه و ۵4 پروژکتور دیگر 
در ده برج نور محیط بهشت زهرا)س( توسط واحد تاسیسات 
سازمان آرامستان صورت پذیرفته است.رئیس سازمان مدیریت 
آرامستان شهرداری بندرعباس گفت: طرح نوسازی و بهسازی 
تامین افزایش روشنایی در محیط بهشت زهرا)س( در راستای 
حفظ امنیت، آســایش و بالابردن رضایتمندی شهروندان انجام 

شده است.
جشن خودکفایی 3604 خانواده مددجو در هرمزگان 
  گروه خبر// با تسهیلات اشتغال زایی 3هزار و 6۰4 خانواده 
مددجوی کمیته امداد هرمزگان خودکفا شدند. باسره مدیر کل 
کمیته امداد هرمزگان در جشن خودکفایی 3 هزار و 6۰4 خانواده 
مددجــوی کمیته امداد هرمزگان در بندرعباس گفت: از ابتدای 
امسال به 3۰ هزار مددجو تسهیلات بانکی پرداخت شده است.

وی گفت: این مددجویان در حوزه های کشــاورزی،دامداری، 
صنایع دستی و مشاغل خانگی اکنون اشتغال دارند. به گزارش 
باشگاه خبرنگاران جوان، باســره با بیان اینکه به هر متقاضی 
با توجه به طرح ارائه شــده بین پنجــاه تا ۵۰۰ میلیون تومان 
تسهیلات داده می شود گفت: مددجویان متقاضی برای دریافت 

تسهیلات می توانند به واحد خودکفایی این اداره مراجعه کنند.

خبر

آرامستان بندرعباس روشن شد
نصب100 پروژکتور روشنایی 

در بلوارها و برج نورهای محیط آرامستان 

خبر
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گروه خبر// عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس 
گفت: اگر مسئولین توان حل کردن مشکلات مردم 
را ندارند، کنار بروند. شــنیده می شود مسئولان 
استان و شهر بندرعباس در جلسه ای تصمیم به 

تغییراتی در حریم شهر بندرعباس گرفته اند. 
  سیدمحمدرضا موسوی  عضو شورای اسلامی شهر 
بندرعباس در نطق پیش از دســتور صد و هشتمین 
جلسه رسمی شورای اسلامی شهر بندرعباس با انتقاد 
از تصمیم اخیر مسئولان استانی در خصوص حریم 
شهر بندرعباس، اظهار کرد: شنیده می شود مسئولان 
استان هرمزگان در جلسه ای تصمیم به تغییراتی در 
حریم شهر بندرعباس گرفته اند. تصمیماتی بدون در 
نظر گرفتن تمام جوانب و شــرایط این شهر صنعتی. 
وی ادامه داد: در گوشه این شهر سال ها پیش به دلیل 
خطای محاسباتی یک مدیری که از استان هرمزگان 
رفت ولی گرفتاری هایی باقی ماند، محله ای به وجود 
 آمد که امروز نه شــهرداری بندرعباس می تواند به 
 آن محلــه خدمــات دهد و نه دیگر دســتگاه های 
خدمات رســان، می توانند مشــکلات را رفع کنند. 
موســوی اضافه کرد: در اکثر جاهای کشــور آن 
بخشی که صنایع وجود دارند را در حریم شهر قرار 
می دهند که مردم منفعتش را ببرند، اگر پرســنل این 
صنایع در آســمان زندگی می کردند هیچ وقت این 
گلایه را نمی کردیم. آنها هم برای مســکن، درمان و 
تفریح و آمد و شد پرسنل از ظرفیت شهری استفاده 
می کنند. اکنون در یک تصمیمی با پشتیبانی دولتی 
می خواهند حریم شهر بندرعباس را تغییر دهند. اگر 
شــهر مادر که بندرعباس باشد کوچک تر شود این 
جمعیت قرار است کجا مستقر شود؟  تغییر در حریم 
شهر بندرعباس تصمیمی غیر کارشناسی و نابخردانه 

است.  عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس افزود: 
در تمام لایه های برنامه نویسی شهری تصمیم بر این 
است که شهر مادر در تمام شهرهایی که صنایع محور 
هستند رشد کنند. وی خطاب به مسئولان، گفت: چه 
تصمیم عجیب و غریبی است که می خواهید حریم 
شهر بندرعباس را کوچک و صنایع را از آن خارج 
کنید؟ تصمیمی که لازمه اش مطالعه و کارشناســی 
است، کدام کارشناسی چنین حرف نابخردانه ای را 

تأیید کرده است؟ 
  موسوی با اشــاره به تصمیم مسئولان و استاندار 
هرمزگان به احداث شــهری در شرق بندرعباس، 
تصریــح کرد: چگونه در شــرق بندرعباس آن هم 
چســبیده به حریم شــهر بندرعباس، شهری با آن 
ظرفیت طراحی می شود؟ پس آورده ای که قرار است 

شهر بندرعباس را رشد دهد، کجاست؟
  وی خطاب به استاندار، معاون عمرانی و فرماندار 
شهرســتان بندرعباس، گفت: آقایان اصلاح کنید. 
این رویه، رویه غلطی اســت. عضو شورای اسلامی 
شهر بندرعباس اضافه کرد: بندرعباس، شهری است 
که در آمایش ســرزمینی به عنوان کلانشهر فولاد، 
انرژی و صنعت شــناخته می شــود قرار است چه 
بلایی سر شــهر بندرعباس بیاورید به بهانه مجوز 
محیط زیســتی، و یک صنعتی را بگیرید باید حریم 
شــهر بندرعباس آســیب ببیند.  وی تصریح کرد: 
یک بار برای بندر خمیر این اتفاق افتاده الان هنوز 
 نسل های جدید خمیر با مشکلات تنفسی، آلرژی و 
محیط زیســتی روبرو هســتند بیدار شوید! آقایان 

بیدار شــوید! اگر آینده مردم بندرعباس از صنعت 
پایین تر اســت بفرمائید خیلی راحت حرف بزنید. 
مــردم بندرعباس از کنار ســاحل جمع کنند بروند 
شــما اینجا فقط صنعت راه بیندازید.  موسوی ادامه 
داد: بفرمائید بگویید مردم از کنار ســاحل بروند این 
همه ســاحل با بودن ســکنه وجود دارد چرا سراغ 
آنها نمی روید کدام مسائل را با این کار می خواهید 
حل کنید این اتفاق بزرگی است. من تقاضا دارم در 
آســتانه سفر رئیس جمهوری این را حل کنید مردم 
دارند از این قصه آسیب می بینند علاوه بر اینکه شهر 
بندرعباس سال ها صنایع پشتیبانی کرده حتماً نسبت 
به این مســائل ورود جدی داشته باشید.بی توجهی 
به تامین ســوخت در هرمزگان، عمدی است. عضو 
شــورای اسلامی شــهر بندرعباس تصریح کرد: به 
دلیل وجود زیرســاخت های  خوب در استان های 
هم جوار مردم ما مجبورند از گوشــه و کنار استان 
هرمزگان برای درمان به اســتان های همجوار سفر 
 کنند. الحمدالله استان هرمزگان مانند همیشه محروم 
مانده ترین اتفاقات را تجربه می کند ما بین بندرعباس 
تا حاجی آباد، بین بندرعباس تا میناب، بین بندرعباس 
تا بندرلنگه در مجموع چنــد مجتمع رفاهی داریم 
چقدر توان سوخت رسانی به مردم را داریم؟ امروز 
تنها جایگاه بین حاجی آباد و بندرعباس است، که در 
حال تعمیرات است. در سیرجان هم به کسی سوخت 
نمی دهند، این بی اعتمــادی و بی توجهی با وجود 
بزرگ ترین تولید کننده بنزین در اســتان هرمزگان 
به نظر من عمدی اســت.  وی خاطرنشان کرد: در 

مسیر بندرعباس – میناب جایگاه سوخت کم شده، 
حجم بردن سوخت کم شده که به مردم اینقدر فشار 
وارد شده یا نه و اینکه شما به راحتی به مردم توهین 
می کنید که شما دارید سوخت را قاچاق می کنید اینکه 
در سیرجان به شما سوخت نمی دهند چه علتی دارد. 
این توهین به شخصیت مردم بندرعباس است. اگر 
مسؤولین توان حل کردن مشکلات مردم را ندارند، 
بدون تعارف خداحافظی کنند و بروند. کم نداشــتیم 
مدیرانی که فقط برای خوش خدمتی به تهرانی ها و 
فشار بر گرده مردم استان هرمزگان آمده و رفته این 

مسئله مسئله مهمی است. 
*  وضعیت نابســامان سازمان فرهنگی ورزشی 

شهرداری بندرعباس
   موســوی خطاب به شهردار، گفت: آقای شهردار! 
نسبت به تغییر وضعیت در سازمان فرهنگی ورزشی 
مقصرید و باید ورود کنید، بارها در صحن شورا برای 
واگذاری فرهنگســراها به مــردم و اهالی آن حوزه 
هنری ها، قرآنی ها، فرهنگی ها، ورزشی ها و…. اشاره 
کردیم اما انگار نه سازمان تابع دستورات حضرتعالی 
است و نه شما شنیدار صحبت های شورا حتماً نسبت 
به تغییر این رویــه اقدام کنید.  وی ادامه داد: در غزه 
اتفاقات آن چنانی می افتد ما در بندرعباس هیچ اتفاقی 
 نمی بینیم و کمرنگ است مناسبت هایی همچون شهادت 
حاج قاسم و فاطمیه، غدیر و … باید تذکر داده شود. 
کار می شــود ولی کار دلخواهی که 11 عضو شورای 
مسجدی آن را بپسندند نیست.  چند ورزش ساحلی 

در سازمان فرهنگی ورزشی حمایت می شود؟

  عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر بندرعباس 
افزود: در حــوزه ورزش قس علی هذا حضرتعالی 
گفتید ورزش های آبی ساحلی دنبال می شود بفرمائید 
بگویید چند ورزش ســاحلی در سازمان فرهنگی 
ورزشی حمایت می شــود؟ در ورزش فوتبال همه 
حمایت کردند با مخالفت بعضی های دیگر هم همراه 
بود اما باز همان اتفاق افتاده، ما در فوتبال ســاحلی 
رتبه می گیریم مطالبات آن می ماند اما مطالبات فوتبال 
را می دهید. این روال، روال خوبی نیســت. ما برای 

خدمت به مردم آمده ایم.
*  کلنگ زنی های جدید شهرداری به حال خود رها 

شده اند
   به گزارش فارس، موســوی تصریــح کرد: آقای 
 شــهردار! برخــی از پروژه ها را کلنــگ زدید الان 
مینــی بوس و اتوبــوس جای آن پارک می شــود، 
 شــهرداران مناطق اگــر تصمیم ندارند نســبت به 
کلنگ زنی ها اقدامی انجام دهند حتماً بگویند نه مردم 
مسخره ما هستند و نه اعضای شورا قرار است بیایند 
برای شواف این کارها را انجام دهند، ما برای خدمت 
به مردم آمده ایم. اگر قرار باشــد از آبروی ما برای 
موضوعات دیگری استفاده شود بفرمائید عقب بکشیم.

انتقاد عضو شورای شهر بندرعباس از تغییرات در حریم شهر 

سفر یک روزه مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای هرمزگان به غرب استان 

  گــروه خبر// مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
هرمزگان در سفری یک روزه از روند بهسازی قطعه اول بندرلنگه 
پارســیان بازدید کرد. به گزارش خبرنگار دریا، عباس شرفی 
 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان در حاشیه این 
بازدیــد ها گفت: در حوزه راهداری شهرســتان بندرلنگه، 1۵ 
پروژه با اعتبــاری بالغ بر 3،48۲،133 میلیون ریال توســط 
پیمانکاران طرف قرارداد این اداره در بخش مرکزی، شیبکوه و 
مهران فعالیت دارند و تعدادی نیز درحال تجهیز کارگاه هستند.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان تصریح کرد: 
این مسیر یکی از محورهای پرتصادف در استان هرمزگان است 
که پس از انجام فرآیند مطالعات، با مدنظر قرار گرفتن اعتباری 
بالغ بر 67 میلیارد تومان ، بهسازی ۲۰ کیلومتر مسیر از ابتدای 
سال جاری آغاز گردیده و تاکنون 4۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته اســت.گفتنی است که در این سفر، محمد مهدی رضایی 
لری معاون فنی و راه روستایی ، یوسف وطن خواه رئیس اداره 
راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان بندرلنگه به همراهی 

جمعی از روسای ادارات ستادی اداره کل حضور داشتند.
 پروژه محور میناب – سندرک – بشاگرد 

به زودی به بهره برداری می رسد
  گروه خبر// مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان 
گفت: از پروژه ۵3.۵ کیلومتری بهســازی محور شهرستان میناب 
-سندرک – بشاگرد 9 کیلومتر آن به زودی به بهره برداری کامل می 
رسد. به گزارش خبرنگار دریا، عباس شرفی، مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای هرمزگان در خصوص بازدید از پروژه بهسازی 
محور شهرستان میناب به بشاگرد گفت: 18 پروژه راهداری به مبلغ 
هشــت هزار و 8۵۰ میلیارد ریال در سفر رییس جمهور به استان 
مصوب شــد که تاکنون 6 هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال برای اجرای 
این طرح ها که با 7۵ درصد پیشرفت در حال اجرا بوده، اختصاص 
یافته است.شرفی افزود: پروژه های مصوب شامل 9 پروژه توسعه راه 
روستایی و فرعی به مبلغ پنج  هزار و 6۰۰ میلیارد ریال، یک پروژه 
احداث پل بزرگ به مبلغ 1۰۰ میلیارد ریال و هشت پروژه تعریض و 
 بهسازی به مبلغ سه  هزار و 1۵۰ میلیارد ریال است.مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای هرمزگان تصریح کرد: در دور دوم سفر رئیس 
محترم جمهور با دستگاههای اجرایی و طی طرح بهسازی و پروژه 
روکش آسفالت 49۲ کیلومتر از محورهای اصلی، فرعی وروستایی 
در سطح استان، بهسازی محور میناب ـ بشاگرد به طول 9 کیلومتر 
و با اعتبار 9۰۰ میلیارد ریالی به بهره برداری می رسد.شرفی پروژه 
پیشرفت فیزیکی این پروژه را تا دی ماه امسال 8۰ درصد عنوان 

کرد.

خبر

گروه خبر// مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی هرمزگان با بیان اینکه برای حفظ و احیای بناهای تاریخی 
بســتک مبلغ 10 میلیارد ریال از محل اعتبارات استانی برای 
مرمت خانه کاظمی اختصاص یافته که به زودی این بنای تاریخی 

مرمت و بازسازی می شود. 
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد محسنی مدیر کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی هرمزگان در نشستی با عضو شورای 

شهر و فعال گردشگردی در راستای توسعه گردشگری و مرمت آثار 
تاریخی این شهر  با اشاره به اینکه شهر بستک بیشترین آثار تاریخی 
ثبت شده را در استان دارا است، اظهار کرد: میراث گذشتگان ریشه 
در هویت مردم دارد و برای حفظ آن ها، مشــارکت همه را می طلبد 
که در همین راستا انجمن میراث فرهنگی در این شهرستان تشکیل 
می شود. وی با اشاره به اینکه در شهرستان بستک بیش از 1۰ هزار 
برکه وجود دارد، افزود: پرونده شــهر بستک به عنوان شهر برکه های 
ایران برای ثبت در فهرست آثار ملی کشور در دست تهیه و تدوین 
است.مدیر کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
بیان کرد: با توجه به  اینکه بستک جز شهرهای خاص استان است که 
دارای بافت تاریخی است برای حفظ الگوهای معماری و بافت سنتی 
این شهر، طرح جامع بافت بســتک نیز در دستور کار این اداره کل 
قرار دارد. محسنی اظهار کرد: برای حفظ و احیای بناهای تاریخی 
بستک مبلغ 1۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات استانی برای مرمت 
خانه کاظم اختصاص یافته که بــه زودی این بنای تاریخی مرمت و 

بازسازی می شود.

روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

عدم چاقي، تناسب اندام، سلامتي جسم 
با مصرف گوشت ماهي و میگو

►

عکس روز

جابر صداقت المان فرهنگ کتابخوانی قشم

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی 
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قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

مديرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان:

 مداحان مفاهیم ناب انقلاب اسلامی را منتقل کنند 
گروه خبر// مدیرکل تبلیغات اســلامی هرمزگان تأکید کرد: 
مداحان باید از ظرفیت هیأت مذهبی برای انتقال مفاهیم انقلاب 

اسلامی و معرفی معارف ناب اسلام محمدی بهره ببرند. 
 حجت الاســلام غلامحســین حقانی مدیرکل تبلیغات اسلامی 
 هرمزگان در حاشــیه دیــدار مداحــان و ذاکریــن اهل بیت 
علیهم الســلام با نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان اظهار کرد: 
هیأت مذهبی، ذاکری و مداحی، یک پدیده خاصی است و اغلب 
افراد در فضای هیأت مذهبی رشد می کنند، کار یاد می گیرند و …، 
همه اینها از برکات و خاصیت هیأت مذهبی است.  وی با اشاره 
به فرموده مقام معظم رهبری مبتنی بر اینکه هیأت مذهبی کانون 
جهاد تبیین است، افزود: به این دلیل که مداحان و ذاکرین اهل بیت 
علیهم السلام، مخاطبین زیادی دارند و هیأت مذهبی نیز مختص 
قشــر خاصی نیست و از هر قشری در برنامه های هیأت مذهبی 
شرکت می کنند لذا مداحان باید از ظرفیت هیأت برای انتقال مفاهیم 

انقلاب اسلامی و معرفی معارف ناب اسلام محمدی بهره ببرند و 
این مهم را مدنظر قرار دهند. مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان 
تأکید کرد: مداحان و ذاکرین اهل بیت علیهم الســلام، مخاطبینی 
در اختیار دارند که هیچ تریبونی از این ظرفیت برخوردار نیست.  
حجت الاسلام حقانی همچنین گفت: بسیج مداحان، بنیاد دعبل 
خزایی، کانون مداحان، شورای هیأت مذهبی و هیأت رزمندگان، 
انجمن تعزیه، جامعه ایمانی مشعر همه و همه، شورای شبکه هیأت 
تشــکیل داده اند که این جمع، همدل، جدی و هماهنگ به پیش 
می رود که امید است در سایه این همدلی، کارهای جدی تری رقم 
بخورد. البته این جمع، نیازمند همدلی و هماهنگی بیشتر است. به 
گزارش فارس، وی اذعان داشت: در آستانه میلاد حضرت فاطمه 
زهرا ســلام الله علیه، مداحان و ذاکرین اهل بیت علیهم الســلام 
با رهبر معظم انقلاب اســلامی دیدار دارند که مداحانی از استان 

هرمزگان نیز به این دیدار مشرف خواهند شد.

تخصیص اعتبار ۱٠میلیاردی برای مرمت خانه کاظمی در بستک 
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روزنامه منطقه جنوب کشور

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.
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استمداد نایبندی های بندرعباس از استاندار هرمزگان 

روز سه شنبه تعدادی از ســاکنان محله نایبند شمالی بندرعباس جلوی استانداری 
هرمزگان تجمع کردند و خواســتار دفاع مســئولان از حق شان شدند واز استاندار 
هرمزگان استمداد طلبیدند.یک ماه قبل هم برخی از ساکنان این محله قدیمی بندرعباس 
در نمازجمعه از استاندار هرمزگان خواستند از حق شان دفاع کنند که استاندار هم روز 
بعدش جلسه ای را با نمایندگان این محله داشت و وعده داد هر هفته جلساتی برای 
پیگیری موضوع درخواستی شان برگزار شود. از مدتی قبل گویا افرادی مدعی داشتن 
سند برای بخشی از اراضی این محله هستند که تعدادی از خانواده ها در این اراضی 
زندگی می کنند وبرخی حتی سند مالکیت هم دارند. اینکه افرادی اسناد قبل از انقلاب 
ارائه کنند و مدعی مالکیت باشند واز آن طرف آنطور که برخی اهالی عنوان کرده اند 
که اسناد مالکیتی دارند که دولت جمهوری اسلامی برایشان صادر کرده است و حال 
با چنین مشکلی مواجه شوند، نیاز به بررسی بیشتر دارد تا احکام قضایی بگونه ای 
صادر نشود که ساکنان محروم محله نایبند شمالی آواره و سرگردان شوند. ساکنان این 
محله که از قشر محروم جامعه هستند و حتی توان تعمیر خانه های فرسوده شان را هم 
ندارند، نیازمند حمایت نظام اسلامی است تا سقف بالای سرشان نلرزد و ازبین نرود 
و بتوانند با آسودگی خاطر زندگی کنند. متاسفانه هرازگاهی اخباری شنیده می شود 
که افرادی در مناطق مختلف مدعی مالکیت و داشتن سند مالکیت در اراضی دولتی 
و غیردولتی هستند. از طرفی دیگر برخی از سندها در قبل از انقلاب هم گویا بگونه 
 ای تنظیم شده اند که کوه و دریا و... که جزو انفال هستند را در مالکیت اشخاص ثبت 
کرده اند ویا اینکه گفته می شود شاه بخشی از اراضی در منطقه ای را به فردی بخشیده 
است که این همان شــاه است که بحرین ایران را بخشید و بخش هایی دیگر از این 
کشور را به افرادی بخشیده است و حالا برای مردم مشکل ساز شده است. گویا شاه 
تصور کرده کل کشور ملک شخصی اش است که بخش هایی از آن را به کسانی که 
خوش خدمتی برایشــان داشته اند، بخشیده اســت که در واقع حق چنین اقدامی را 
نداشــته که حالا مردم و دولت با مشکل مواجه شده اند و این موضوع باعث سلب 
آسایش مردم شده است. در این شرایط ضرورت دارد مجلس شورای اسلامی برای 
بخشــش هایی که در گذشته صورت گرفته و سندهایی که ارائه می شود، مصوباتی 
داشته باشد تا حقی از مردم ضایع نشود و اصالت اسناد نیز مورد بررسی قرار گیرد. 
اینکه افرادی بیایند مدعی شود که بخش هایی از اراضی دولتی، عمومی، مردمی و... 
متعلق به آنهاســت و باعث بروز مشکلات و هزینه تراشی برای نظام شوند، بایستی 
مورد توجه قرار گیرد و مجلس و دولتی اقدامات مناسبی را در این حوزه داشته باشند 
تا حقی از مردم ضایع نشود. حال در خصوص محلات نایبند شمالی، سنگ کن، نخل 
ناخدا و.... بایستی تصمیماتی اتخاذ شود تا ساکنان این مناطق با مشکل مواجه نشوند. 
اهالی نایبند شمالی هم انتظار دارند استانداری، دستگاه های قضایی و امنیتی و... از 
آنها حمایت نموده تا حق شان ضایع نشده و آواره نگردند و این شرایط باعث سلب 

آرامش وآسایش شان نشود.

یادداشت

گزارش اختصاصی //  درحالیکه با کش و قوس های 
فراوان بعد از گذشت دوسال از اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن در کشــور، بالاخره از مردادماه امسال 
تسطیح اراضی الحاقی در بندرعباس کلیدخورد ، 
انتظار می رفت عملیات ساخت وساز 15 هزار واحد 
نهضت ملی مســکن بندرعباس در شمال اتوبان 
شهیدرجایی این شهر آغاز شود که این روند هنوز 
آغاز نشده است و مردم بی خانه این شهر نمی دانند 
چه زمانی واحدهای مســکونی طرح نهضت ملی 
مسکن در بندرعباس ساخته خواهد شد و آیا باید 
امیدوار باشند که روزی با این طرح خانه دار شوند؟ 

   اجــرای این طرح ملــی در بندرعباس که از همان 
ابتدا با چالش و حاشــیه مواجه شده و بنظر می رسد 
برخی نمی خواهند این 1۵هزار واحدمسکن ساخته 
شود و گویا در دستگاه های دولتی هم نفوذ دارند ویا 
برخی هم مســئولیت داشته که تاکنون موفق شده اند 
جلوی اجرای فوری و موفــق این طرح را بگیرند و 
مردم را از خانه دار شدن ناامید کنند. مخالفان اجرای 
طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس بخوبی می دانند 
که اگر این طرح با موفقیت کامل اجرا شــد، انقلابی 
در خانه دار شــدن مردم اتفاق می افتد و از آن طرف 
حباب قیمت مسکن و اجاره در این شهر بندری بشدت 
کاهش خواهد یافت ونان دلالان و مافیا آجر می شود 
و به همین دلیل حتی حاضرند به هر شــیوه ای هزینه 
وسنگ اندازی کنند تا این طرح به سرانجام نرسد که 
تاکنون نیز موفق بوده اند؛ وگرنه اگر در مهرماه 14۰۰ 
از بندرعباسی ها مانند سایر متقاضیان مسکن ملی در 
کشور ثبت نام و ســاخت وساز آغاز شده بود، بطور 
حتم تاکنون هزاران نفر در این شهر صاحب خانه شده 
بودند که متاســفانه از همان ابتدا در اجرای این طرح 
در بندرعباس بی تدبیری و کارشکنی شد و جانمایی 
مناســبی برای متقاضیان نشد و شهرک علوی در ۵۰ 
کیلومتری غرب بندرعباس برای متقاضیان درنظرگرفته 
شد و پس از اعتراضات گسترده، در تیرماه سال 14۰1 
از متقاضیان بندرعباســی ثبت نام و مرداد امسال نیز 
تسطیح در اراضی الحاقی در شمال اتوبان شهیدرجایی 
آغاز شــد   اما هنوز ساخت وســاز این پروژه ملی 
شروع نشده است. این رســانه نیز بارها به مسئولان 
مربوطه متذکر شــد که  همزمان با عملیات تســطیح 
اراضی،بایستی ساخت وساز واحدهای مسکونی نیز 
فازبه فاز اجرا شــود تا این طرح زودتر به ســرانجام 
برســد و مردم به خانه دار شــدن امیدوار شوند و از 
طرفی بهترین فرصت ساخت وساز در پاییز و زمستان 
 بندرعباس اســت که بهار ساخت وســاز و اجرای 

پروژه های عمرانی است و در تابستان بدلیل گرمای 
هوا ، نیروی کار از استان خارج می شوند و عملیات 
پــروژه های عمرانی به کندی پیش می رود که به این 

موضوع توجهی نشد.
   در اواســط دی ماه هستیم و دو ماه ونیم دیگر نیز 
ســال 14۰۲ به اتمام می رسد و با رسیدن فصل گرم 
ســال، اجرای پروژه های عمرانی در استان کُند شده 
وگاهی نیز متوقف می شوند. اینکه علی رغم تاکیدات 
نماینده عالی دولت در استان، چرا در اجرای این طرح 
ملی اینقدر تعلل می شود، جای تامل وبررسی دارد. 
آیا قدرتی بالاتر از اســتاندار در استان وجود دارد که 
توانسته بر روند طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس 
تاثیر بگذارد ویا مدیران استان همراهی لازم را ندارند 

ویا...؟ 

  گلایه های مردم 
  برخی از متقاضیان مســکن ملی در بندرعباس هم 
 که ســهم آورده 4۰میلیــون تومانی شــان را واریز 
کرده اند، از عدم ساخت وساز واحدهای مسکونی این 
 طرح ملی در شمال اتوبان شهید رجایی بندرعباس بسیار 
گلایه مندنــد و می گویند آنها امیدوار بودند در دولت 
مردمی آیت ا... رئیســی خانه دار شوند که متاسفانه 
 تاکنون مســکن ســاخته نشده اســت و امیدشان به 
خانه دار شدن در حال ناامیدشدن است. چرا مسئولان 
ساخت وساز را شروع نمی کنند تا کسانی که با هزار 
امید حتی سهم آورده اولیه شان را هم واریز کرده اند، 

بتوانند خانه دار شوند؟ 
  مشکلات مستاجران 

  مســتاجری هم در بندرعباس می گوید: ما که توان و 

شرایط خرید خانه و ثبت نام در طرح نهضت ملی مسکن 
در بندرعباس را نداریم، اما امیدوار بودیم باســاخت و 
تحویل خانه های طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس 
به ثبت نام کنندگان، اجاره خانه ها کمتر شــود که الان 
شنیدم که آن طرح نیز هنوز اجرا نشده است و به همین 
دلیل هر سال اجاره بها بالا می رود که الان خانواده های 
زیادی حتی توان اجاره خانه بصورت اشــتراکی را هم 
ندارند. من دو فرزند مدرســه ای دارم و با این شرایط 
و درآمد کارگــری گرفتاریم و بیشــتر درآمدمان هم 
 صرف اجاره می شــود و حتی برای هزینه های مدرسه 
 فرزنــدان مــان درمانده ایم و مدرســه هــای دولتی 
 بچــه های مان هــم که هر روز درخواســت هزینه به 
بهانه های مختلف دارند. شــرایط طوری است که حتی 
مردم توان اجاره خانه هم ندارند و شاید به زندگی کردن 

در کوچه و پارک و خیابان بینجامد، اگر که دولت مسکن 
ملی را زودتر نسازد تا خانه زیاد شود واجاره هاکم شود. 

چرا مسئولان به فکر مردم نیستند؟ 
  گرانی مسکن ملی در شهرک پیامبراعظم )ص(

   شــهروندی دیگر که ســال 98 در طــرح اقدام ملی 
ثبت نام کرده بود و این طرح در دولت سیزدهم با نهضت 
ملی مسکن ادغام شــد، می گوید:  قیمت هر متر مربع 
هزینه ساخت مســکن در این طرح در سال 1398 به 
مــا گفتند دو میلیون و 4۰۰ هزار تومان اســت و الان 
بنیاد مســکن که خانه های مان را در شــهرک پیامبر 
اعظم )ص( ساخته اســت، می گوید متری 14 میلیون 
و 8۰۰ هــزار تومان. از آن طرف مــی گویند وام هم 
۵4۰میلیون تومان است، درصورتیکه اعلام شده بود وام 
۵۵۰ میلیون تومان اســت. اما چند ماه قبل معاون راه 
وشهرسازی هرمزگان  اعلام کرده بود که قیمت ساخت 
مسکن ملي در بندرعباس 7میلیون و 8۰۰هزار تومان 
است. نمی دانم چرا اینقدر تفاوت قیمت وجود دارد که 
از روزنامه دریا انتظــار داریم این موضوع را منعکس 
 و پیگیری کند. برخی دیگر از شــهروندان نیز از روند 
کند ساخت واحدهای مسکن ملی در شهرک پیامبر اعظم 
)ص( گلایه مندند و خواستار تسریع در اجرای این طرح 

هستند. 
  سامانه اجاره بها راه اندازی نشد

  برخی از مستاجران نیز از عدم راه اندازی سامانه اجاره 
بها در بندرعباس که قرار بود شهریور راه اندازی شود، 
گلایه مندند و می گویند : اگر این سامانه راه اندازی شده 
بود، اجاره ها منطقی و کارشناسی می شد وهر کسی هر 
مبلغی را برای اجاره ملک  نمی گفت. از طرفی دیگر چرا 
طرح نهضت ملی مسکن در بندرعباس هنوز کامل اجرا 
نشده و مسکن ساخته نشده است تا قیمت املاک پایین 
بیاید؟ مسئولان به فکر بی خانه ها و مستاجران نیستند. 
واقعا سواره از پیاده خبر ندارد. مردم گرفتارند که نه توان 
خرید خانه و نه رهن واجــاره را دارند و دولت وعده 
ساخت مسکن داده است و در بندرعباس فقط وعده و 
وعید می شنویم. ای کاش این وعده ها عملیاتی ومشکل 
مسکن مردم برطرف می شد که درحال حاضر بیشترین 

درآمد مردم صرف اجاره می شود. 
  ضعف نظارت بر مشاوران املاک

 در حالیکــه اســتاندار هرمــزگان بارها بر تشــدید 
نظارت ها و لزوم جریمه های بازدارنده برای مشاوران 
امــلاک متخلــف تاکید کرده بــود که بــه این حوزه 
 توجهی نشد، برخی از شــهروندان از قیمت سازی در 
پلتفرم های مجازی در حوزه مســکن توسط مشاوران 
 املاک بشدت ناراضی هستند و می گویند چرا مسئولان و 
دستگاه های نظارتی بر فعالیت های مجازی و حقیقی 
مشاوران املاک نظارتی ندارند که باعث گرانی مسکن 

واجاره بها شده اند؟

افزايش مشکلات مستاجران و بی خانمان ها  

بهار ساخت وساز مسکن ملی 
به زمستان بندرعباس نرسید

         علی زارعی/ دریا
daryaz           @gmail.com1359

               علی زارعی/ دریا
daryaz           @gmail.com1359

  گــروه خبر// رئیس پلیس فتــا فراجا در 
حاشــیه بازدید از بخش هاي مختلف پلیس 
فتا استان، نقش پلیس فتا را در ارتقاء آگاهي 
و سواد رســانه اي شهروندان مهم و کلیدی 
عنوان کرد و گفت: در حوزه هاي پیشگیري 
 اقدامات زیادي شــده تا دانــش، آگاهي و 

سواد سایبري شهروندان بالا رود.
    بــه گــزارش خبرنــگار دریا، » ســردار 
وحید مجید« پس از ورود به استان هرمزگان 
به اتفاق جانشــین انتظامی استان ضمن بازدید 
از ادارات پلیــس فتا، در جریان روند اقدامات 
و عملکرد کارشناسان در حوزه هاي مختلف 
این پلیس قرار گرفت.این مقام ارشــد انتظامي 
در حاشیه این بازدید، طي سخناني بیان داشت: 
پلیس فتا به یک موقعیت برتري ساز در فناوري 
اطلاعات رســیده و هر روز تلاش خود را در 
ارتباط بــا افزایش دانــش و آگاهي کارکنان 
 انجام مي دهد و از تجهیزات و ســامانه هاي 
 به روز اســتفاده مي کند.وي با اشاره به نقش 
 مهــم و کلیدي پلیس فتــا در ارتقاء آگاهي و

 سواد رســانه اي شــهروندان، افزود: پلیس 
فتا در ارتقاء ســطح آگاهي و دانش سایبري 
و عمومي شــهروندان از آســیبها و تهدیدات 
محتمل در استفاده از کسب و کارهاي اینترنتي 
 نقش بسزایي داشته و با برگزاري کارگاه ها و 

کلاس هاي آموزشــي در جهت کاهش جرائم 
سایبري اقدامات خوبي داشته است.رئیس پلیس 
فتا فراجا با بیان اینکه در حوزه هاي پیشگیري 
اقدامات زیادي شده تا دانش و آگاهي و سواد 
سایبري شهروندان بالا رود، اظهار داشت: تجربه 
عملیاتي پلیس فتا بیانگر این اســت یکي از 
علل وقوع جرم در حوزه سایبر به عدم توجه 
کاربران به ملاحظات و توصیه هاي امنیتي بر 
مي گردد.سردار مجید در این دیدار ضمن مثبت 
ارزیابي کردن عملکرد قســمتهاي مختلف، به 
حضور مستمر پلیس فتا وگشت هاي سایبري 
در فضاي مجازي جهت اشــراف اطلاعاتي و 
آمادگي جهت برخورد با مجرمان سایبري تأکید 
کرد.  این مقام ارشــد انتظامي  کشور در پایان 
به عموم شهروندان  مخصوصا خانواده هایي که 
دانش آموز مقطع ابتدایي دارند نیز هشــدار داد: 
ضمن بالا بردن سواد رسانه اي خود، حتي المقدور 
در زمان استفاده فرزندشان از اینترنت و فضاي 
مجازي در کنار آنها باشــند و همچنین به آنها 
آموزش دهند . گفتني است سرهنگ » احسان 
بهمني« رئیس پلیس فتا استان هرمزگان در این 
دیدار از عملکرد پلیس فتا استان و همچنین در 
رابطه با اقدامات اجتماعي و تولیدات پیشگیرانه 
سایبري ، ارائه مشاوره و پاسخگویي به سوالات 

شهروندان، گزارشاتی ارائه نمود.

گروه خبر// مدیر کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان هرمزگان از برگزاری جلسه 
پلیس  های  پاسگاه  فرماندهان  با  مشترک 
راه در اســتان با هدف بررسی و همفکری 
در جهت ایمن سازی و رفع موانع در نقاط 

حادثه خیز خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا، عباس شرفی، مدیر 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان بیان 
داشت: طی سال های اخیر اقدامات متعددی 
در این استان برای کاهش تصادفات جاده ای 
 انجام گرفته که از جمله می توان به تشــدید 
نظارت ها با نصب دوربین های کنترل سرعت، 
رفع نقاط حادثه خیز و ایمن ســازی راهها 
اشاره کرد..شــرفی افزود: با توجه به اهمیت 
موضوع، در سفر اســتانی رئیس جمهور به 
هرمزگان در ســال 14۰۰، رفع نقاط حادثه 
خیز این اســتان به تصویب رســید که روند 
اجرای پروژه های ایــن بخش با ۵۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی در دست اقدام است.مدیر کل 

راهداری و حمل و نقل جاده ای استان افزود: 
عمده نقاط حادثه خیز هرمزگان در تقاطع ها 
و مکان هایی اســت که جاده های فرعی به 
محورهای اصلی می رســند.وی همچنین به 
محورهای خطرناک گچین، لنگه، پارسیان و 
میناب اشاره کرد.گفتنی است در این جلسه، 
ســرهنگ مهدی نیکبخت فرمانده پلیس راه 
استان و فرماندهان پلیس راه های شهرستانها 
بهمراه روسای شهرستانهای تابعه و ستادی در 

سالن کنفرانس اداره کل حضور داشتند.

پلیس فتا در ارتقاء آگاهي و سواد رسانه اي 
شهروندان نقش کلیدي دارد

برگزاری جلسه بررسی ایمن سازی
 و رفع موانع در نقاط حادثه خیز هرمزگان 

امین زارعی/دریا


